
Protokół Nr  44/2014 

 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w dniu 4 listopada 2014 r.  godz. 14.00 – 14.40 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Maciej Kuszewski. 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

 

 

I. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Opiniowanie projektów uchwał na sesję 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

w dniu 6 listopada 2014 r. w sprawie: 

 

 

 

 

 

 

  

 

1) uchwalenia zaktualizowanej Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski (pkt VI poz. 1) 

 

 

 

 

 

 

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju 

– Marek Nowak poinformował, 

że przedmiotowy projekt uchwały jest 

związany z nowym okresem finansowym 

Unii Europejskiej na lata 2014 – 2020. 

Projekt ten wpisuje się w zaktualizowane już 

wcześniej strategie rozwoju kraju  

i  województwa. Nad strategią pracował  

zespół do spraw aktualizacji strategii,  

w skład którego weszło 21 osób, w tym: 

przedstawiciele Rady Miasta, pracownicy 

Urzędu Miasta, Starostwa Powiatowego, 

spółek komunalnych oraz instytucji 

gminnych. Zespół ten odbył 10 spotkań. 

Następnie opracowany dokument został 

zamieszczony na stronie internetowej 

Urzędu Miasta i w Biuletynie Informacji 

Publicznej, po czym przez osoby fizyczne  

i instytucje zgłaszane były do niego uwagi  

i wnioski. Przedmiotowe wnioski zostały 

uwzględnione i umieszczone w strategii. 

Przedmiotowy projekt różni się od 

poprzedniej wersji strategii pod względem 

celów, jak i systemu monitorowania. 



Dokument uległ uproszczeniu, zawarto  

w nim mniejszą ilość celów strategicznych. 

W sprawozdaniach o realizacji poprzedniej 

strategii informowano jedynie, ile zostało 

zrealizowane, natomiast ten dokument 

zobowiązuje do przedstawiania informacji, 

ile jeszcze pozostało do realizacji danego 

celu. Radni i Prezydent będą mogli więc 

zobaczyć faktyczny stan wykonania danego 

celu. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak 

stwierdził, że pomimo, iż przedstawiony 

dokument jest dobrze wykonany, zawiera on 

nie do końca sprecyzowane tezy. Mowa tu 

np. o niedostatku mieszkań socjalnych, czy 

problemach dotyczących środowiska 

kulturowego, jednak nie ma to przełożenia 

na jakiekolwiek dyrektywy wykonawcze.  

Zdaniem Przewodniczącego J. W. Kotasiaka 

w  przypadku niedostatku mieszkań 

powinna być mowa o ich budowie. 

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju 

– Marek Nowak wyjaśnił,  że najpierw 

należy sformułować  szanse, zagrożenia, 

słabe i mocne strony gminy. Następnie 

następuje diagnoza stanu faktycznego,  

na podstawie której formułowane są drzewa 

problemów, przedstawiające przyczyny  

i skutki danego problemu. Z drzew 

problemu wywodzą się również cele  

i np. w przypadku problemu dotyczącego 

niedoboru mieszkań celem jest ich budowa.  

Przedstawiona strategia pokazuje 7 celów 

górnych, cele szczegółowe, jak również 

działania i wskaźniki do realizacji. Nie ma  

w niej wskazanych konkretnie 

wykonawców, prawo do realizacji strategii 

ma każdy podmiot. Do każdego wskaźnika 

przypisana jest jednak instytucja, która 

będzie daną wartość określać. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak 

stwierdził, że w strategii nie ma mowy  

o priorytetach – czy np. jest ważniejsze 

budownictwo komunalne, czy budowa 

ścieżek rowerowych.  

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju 



M. Nowak wyjaśnił, że przytoczone przez 

Przewodniczącego zadania umieszczone są 

w różnych celach.  Należy jednak zawsze 

brać pod uwagę aktualne potrzeby gminy. 

Strategia uchwalana jest do 2020 roku  

i od aktualnych potrzeb będzie zależeć, czy 

działania w danym okresie będą 

skumulowane czy rozłożone w czasie. 

Przewodniczący Komisji – M. Kuszewski 

zwrócił uwagę, że chodzi o zrównoważony 

rozwój gminy we wszystkich aspektach. 

 

Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury  

i Sportu Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego jednogłośnie pozytywnie  

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zaktualizowanej Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski ( projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie 

Programu współpracy Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w latach 2014 – 2015  

(pkt VI poz. 3). 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że program został przyjęty na 2 lata, jednak 

co roku należy określić minimalną kwotę  

na jego realizację. 

 

Członkowie Komisji Edukacji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Programu 

współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w latach 2014 – 2015   

(projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu). 

 

II. 

 

 

 

 

 

 

 

Informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w roku szkolnym 

2013/2014. 

 

 

 

 

Członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego przyjęli do wiadomości  

informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w roku szkolnym 2013/2014 

(informacja w załączeniu do protokołu). 

 



III. 

 

 

 

 

 

 

 

Działania Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w zakresie sportu  

i rekreacji w 2014 r. 

 

 

 

 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji – M. Rokita poinformował,  

że w bieżącym roku podjęto działania 

mające na realizacji polepszenie warunków 

na Pływalni „Rawszczyzna”. Wykonano 

remont konstrukcji na pływalni, jak również 

pozyskano środki z Ministerstwa Sportu  

i Turystyki na remont działu odnowy 

biologicznej i zakup nowej tablicy wyników. 

Jeżeli chodzi o sport, rok 2014 był udany dla 

ostrowieckich drużyn zespołowych, gdyż 

uzyskały one awans do wyższych grup 

rozgrywek. Na rok 2015 planowany jest 

remont i montaż monitoringu na stadionie 

miejskim. 

Dyrektor M. Rokita przypomniał, ze w roku 

2014 na miejskich obiektach sportowych 

odbyły się ważne imprezy sportowe – 

Puchar ENEA CUP, Międzywojewódzkie 

Drużynowe Mistrzostwa Młodzików 13 lat 

w pływaniu. W dniach 18 – 21 grudnia 

odbędą się natomiast Zimowe Mistrzostwa 

Polski Seniorów i Młodzieżowców  

w Pływaniu. 

Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak 

zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu mowa 

jest o udostępnianiu Pływalni 

„Rawszczyzna” do organizacji zgrupowań 

sportowych i zwrócił się z zapytaniem, czy 

odbywa się to za odpłatnością.  

Dyrektor M. Rokita odpowiedział,  

że od klubów sportowych i stowarzyszeń 

pobierane są opłaty za organizację  

w pływalni zgrupowań sportowych. Ponadto 

przypomniał, że pozyskiwane są środki  

na realizację programów nauki pływania  

dla klas drugich i trzecich. 

 

Członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego przyjęli do wiadomości  

informację o w zakresie  działań Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski w zakresie sportu  

i rekreacji w 2014 r. (informacja  

w załączeniu do protokołu). 

 



IV. 

 

Sprawozdanie z prac Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu  

w kadencji  2010 – 2014. 

 

 

 

 

 

Członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego przyjęli do wiadomości  

sprawozdanie z prac Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu w kadencji  

2010 – 2014 (sprawozdanie w załączeniu  

do protokołu). 

V. Sprawy różne: 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – M. Kuszewski 

podziękował członkom Komisji za pracę  

w Komisji w kadencji 2010 – 2014.  

 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  

 

Termin następnego posiedzenia: do ustalenia. 

 

Protokołowała:     Przewodniczył: 

 

mgr Anna Krakowiak        Przewodniczący Komisji 

          mgr Maciej Kuszewski 

    

 


